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19. april 2023 

 

I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut. 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut:  

 

1. Kan Naalakkersuisut redegøre for, hvordan servicekontrakterne har påvirket Sudhedsvæsenest 

rejsebudget? 

a. Hvor mange penge blev der brugt på patientrejser internt i landet i årene 2016, 2017, 

2018 og 2019 (årene før de nye sevicekontrakter trådte i kraft) 

b. Hvor mange penge blev der brugt på patientrejser internt i landet i årene 2020, 2021 og 

2022? 

c. Hvor mange penge blev der brugt på til- og fratrædelsesrejser i Sundhedsvæsenet internt 

i landet i årene 2016, 2017, 2018 og 2019 (årene før de nye sevicekontrakter trådte i 

kraft) 

d. Hvor mange penge blev der brugt på til- og fratrædelsesrejser i Sundhedsvæsenet internt 

i landet i årene 2020, 2021 og 2022? 

e. Hvor mange penge blev der brugt på patientrejser til og fra Danmark i årene 2016, 2017, 

2018 og 2019 (årene før de nye sevicekontrakter trådte i kraft) 

f. Hvor mange penge blev der brugt på patientrejser til og fra Danmark i årene 2020, 2021 

og 2022? 

g. Hvor mange penge blev der brugt på til- og fratrædelsesrejser i Sundhedsvæsenet til og 

fra Danmark i årene 2016, 2017, 2018 og 2019 (årene før de nye sevicekontrakter trådte i 

kraft) 

h. Hvor mange penge blev der brugt på til- og fratrædelsesrejser i Sundhedsvæsenet til og 

fra Danmark i årene 2020, 2021 og 2022? 

 

2. Er det Naalakkersuisuts opfattelse, at servicekontrakterne har haft en positiv virkning for driften 

af sundhedsvæsenet? 

 

3. Kan Naalakkersuisut oplyse andet af interesse for sagen? 

 

(Demokraatit Inatsisartut gruppe) 

 

Begrundelse 

De nye servicekontrakter havde blandt andet det sigte, at det skulle blive bedre og billigere for 

sundhedsvæsenet at købe og sikre billetter til patientrejser. Det var i hvert fald en del af forudsætningen 

for, at jeg dengang betragtede servicekontrakterne som en god løsning, da argumenterne talte for bedre 

forudsætninger for sundhedsvæsenets drift.  

 

Nu er der gået nogle år, siden servicekontrakterne er trådt i kraft, og jeg er derfor interesseret i at vide om 
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det daværende Naalakkersuisuts hensigter med at sikre økonomisk bedre patientrejser samt til- og 

fratrædelsesrejser er blevet en realitet. 

 

Dette er baggrunden for mine spørgsmål, som jeg ønsker svar på i løbet af 10 arbejdsdage. 


